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حسن شکوهی نس�ب- ایرنا- جورچین پنجاه ویکمین سالگرد 
تثبی�ت روابط دیپلماتیک ایران و چین با س�فر وزیر امور خارجه 
کش�ورمان به پکن و اجرای توافق راهبردی ۲۵ ساله تکمیل شد؛ 
توافق�ی برد- برد که از نگاه ناظران، بسترس�از تحول اساس�ی و 

جهش در همکاری های تهران و پکن خواهد شد.
برآیند نخس��تین س��فر »حس��ین امیرعبداللهیان« وزی��ر امور خارجه 
کشورمان به چین و گفت وگو با سران پکن را می توان در توئیتی که وی 

روز جمعه ۲۴ دی ماه در پایان سفر خود منتشر کرد، دریافت.
وزیر امور خارجه کشورمان در خصوص دیدار و گفت گوی خود با »وانگ 
یی« همتای چینی در توییتی به زبان کشور میزبان نوشت: در آغاز سال 
جدید ۲۰۲۲، بس��یار خرسندم که اولین سفر رسمی به عنوان وزیر امور 
خارجه به چین آمده ام. در شهر زیبای ووشی در استان جیانگسو با آقای 
وانگ یی، مش��اور دولتی و وزیر امور خارجه چین در طیف گس��ترده ای 
از موضوع��ات از جمله برنامه همکاری های جامع و مش��ورت ها در مورد 
مذاکرات وین به اجماع مهمی دس��ت یافتیم. امیدوارم روابط دو کش��ور 
با جهش وارد پنجاه س��ال دوم خود شود؛ همچنین آرزومندم بازی های 
زمس��تانی پکن که در عید بهاره چینی برگزار خواهدشد، حامل نشاط و 

سرزندگی برای دنیا در دوران  همه گیری کرونا باشد.
از نگاه ناظران، اش��تراکات در حوزه های اقتصادی، سیاس��ی و فرهنگی 
باعث ش��ده که تهران و پکن بیش از پیش به س��مت همکاری با یکدیگر 
جذب ش��وند؛ مش��ترکاتی از قبیل اجماع نظر بر س��ر بسیاری از مسائل 
منطق��ه ای و بین المللی، نبرد علیه کووی��د ۱۹ و همکاری در پروژه های 
تولید واکسن مش��ترک، مقابله با تروریس��م، تقابل با رویکرد قلدرمآبانه 
آمری��کا، ترویج چندجانبه گرایی، همکاری س��ازنده در حوزه ابتکار »یک 

کمربند- یک جاده« و غیره.
ام��ا همان طور که انتظ��ار می رفت، مهمترین رخداد در جریان س��فر 
ی��ک روزه وزیر امور خارجه کش��ورمان به چین، اج��رای توافق راهبردی 
فی مابین بود؛ توافقی که کارشناسان معتقدند تحول شگرفی را در روابط 

این دو کشور رقم خواهد زد.
امیرعبداللهی��ان در پایان دیدارهای تفصیلی خود با وزیر خارجه چین 
به این س��ند استراتژیک اشاره کرد و گفت: در این سفر توافق کردیم که 
دو طرف ش��روع اجرایی و عملیاتی شدن توافق همکاری های راهبردی و 

بلندمدت جامع ۲۵ ساله دو کشور را اعلام کنیم.
وزیر امور خارجه کش��ورمان تصریح کرد: ما همزمان با گفت وگوها در 
چین، مقدماتی را فراهم کرده بودیم که بتوانیم امروز را روز شروع اجرای 

توافق جامع همکاری های راهبردی دو کشور اعلام کنیم.
اش��اره امیرعبداللهیان به سلس��له رایزنی های دیپلماتیک بین مقامات 

دو کش��ور برمی گردد که در ماه های اخیر سرعت گرفته و زمینه را برای 
اجرای سند مذکور فراهم کرد.

وزرای خارجه دو کش��ور پیش از این در حاشیه نشست سران سازمان 
همکاری ش��انگهای در دوش��نبه پایتخت تاجیکس��تان با یکدیگر دیدار 
کرده بودند و ی��ک بار به صورت مجازی و چند بار هم گفت وگوی تلفنی 
داش��تند. وانگ یی نیز اوایل امس��ال برای امضای س��ند برنامه همکاری 
جام��ع ایران و چین به تهران آمده بود؛ س��فری ک��ه هفتم فرودین ماه به 
امضای این سند استراتژیک ختم شد. امیرعبداللهیان با اشاره به بیش از 
هفت بار تماس  و دیدار خود با وزیر خارجه چین در چهار ماه گذش��ته، 
تماس ها و ارتباطات در س��طح روسای جمهور دو کشور را نیز بسیار روان 
توصی��ف ک��رد و گفت: »در راس��تای منافع دو ط��رف و در موضوع های 

مختلف، پیشرفت های بسیار خوبی داشته ایم.«
س��ند برنامه همکاری های جامع ۲۵ س��اله ایران و چین، سندی است 
که به منظور عملیاتی کردن بند شش��م بیانیه مش��ترک رؤسای جمهور 
دو کش��ور در دی ماه ۱۳۹۴ با هدف ارتقای عملی روابط دو کش��ور در 
س��طح مش��ارکت جامع راهبردی و فراهم کردن بستر توسعه همه جانبه 

همکاری های دو کشور تدوین شده است.
بر پایه س��ند منتشرشده توس��ط وزارت امور خارجه کشورمان، برنامه 
همکاری های جامع ۲۵ س��اله در سه بعُد سیاسی � راهبردی، اقتصادی و 

فرهنگی تنظیم و تصویب شده است.
- در بعد سیاس��ی � راهبردی، س��ند مورداش��اره در پی تحقق اهدافی 
همچون: ارتقای سطح همکاری های مشترک در موضوعات موردنظر و در 

نهادهای منطقه ای و بین المللی است.
- در بعد اقتصادی نیز دو کش��ور به دنبال همکاری در حوزه های نفت، 
صنعت و معدن و حوزه های مرتبط با انرژی هس��تند. شایان ذکر است که 

در سند مذکور بر مشارکت جمهوری اسلامی ایران در مگا پروژۀ کمربند 
� راه چین و همکاری در توس��عه مناطق ویژه و آزاد از جمله در سواحل 
مکران تأکید شده است. دو کشور همچنین قصد دارند همکاری های مالی، 
بانکی، گمرکی و زیرساختی و ارتباطی را با تکیه بر توسعه سرمایه گذاری 

و تأمین مالی پروژه ها گسترش دهند.
- از جمل��ه ابعاد فرهنگی موجود در توافقنامه مورداش��اره می توان به 
افزایش تبادل گردش��گر و مراودات رس��انه ای، دانشگاهی و سازمان های 

مردم نهاد اشاره کرد.
البت��ه در خ��لال برنام��ه همکاری ه��ای جامع ۲۵ س��اله ب��ر تقویت 
زیرس��اخت های دفاع��ی، مقابله با تروریس��م و هم��کاری در عرصه های 
مختل��ف دفاعی نیز تأکید شده اس��ت که این ام��ر به هیچ وجه نمی تواند 
بیانگر این موضوع باش��د که ماهیت توافق صورت پذیرفته نظامی است. 
به بیانی بهتر می توان چنین اظهار داش��ت که با توجه به تاکتیکی بودن 
ماهیت توافقنامه تصویب شده، پکن و تهران سطح روابط راهبردی شان را 
از مقولات نظامی به مباحث زیرس��اختی، اقتصادی و مالی � بانکی ارتقا 
داده ان��د. نظر به تعمیق روابط راهبردی تهران و پکن، طی س��الیان اخیر 
سطح مراودات فی مابین از »مشارکت غیرراهبردی« به »مشارکت جامع 
راهبردی« ارتقا یافته اس��ت. در همین رابطه باید توجه داش��ت که ازنظر 
پکن کش��ورهایی که در این س��طح از همکاری جای می گیرند، اهمیت 

راهبردی و اقتصادیِ ویژه ای را همزمان احراز کرده اند.
لازم به ذکر اس��ت ک��ه علاوه بر جمهوری اس��لامی ای��ران، اندونزی، 
اس��ترالیا، آفریق��ای جنوبی، الجزایر، بلاروس، مجارس��تان، مغولس��تان، 
انگلس��تان، مالزی، ازبکستان، تاجیکستان، آرژانتین، ایتالیا، ونزوئلا، مصر 
و برزیل از جمله کش��ورهایی هس��تند که در این س��طح از همکاری با 

جمهوری خلق چین قرار دارند.
س��فر امیرعبداللهیان به چین همزمان بود با دور هش��تم مذاکرات لغو 
تحریم ها در وین پایتخت اتریش. از آنجا که ایران و چین دو عضو برجام  
هستند، یکی از مسائل مهم مطرح شده در جریان این سفر به مذاکرات، 

رویکرد غربی ها و بحث تحریم ها اختصاص یافت.
وزیر خارجه چین، ضم��ن اعلام حمایت کامل چین از مواضع منطقی 
ایران در قبال سیاس��ت های قلدرمابانه آمریکا در برجام، سیاست اصولی 
پکن را ادامه حمایت از مواضع ایران در مذاکرات وین خواند و تأکید کرد 

که آمریکا باید اشتباه خود در خروج از برجام را جبران کند.
امیرعبداللهی��ان نی��ز با بیان اینکه در موضوع مذاک��رات وین برای لغو 
تحریم ها، گفت وگوهای مفصلی را داشتیم، تصریح کرد: نماینده چین در 
وین در کنار نماینده روسیه، نقش مثبتی را در حمایت از حقوق هسته ای 

جمهوری اسلامی ایران و در حمایت از لغو تحریم ها دنبال می کنند.

شتاب قطار همکاری تهران- پکن با اجرای سند راهبردی ۲۵ ساله

دستور وزیرکشور برای رسیدگی به وضعیت شهرهای 
گرفتار در برف آذربایجان غربی

وزیر کش�ور از استاندار آذربایجان غربی خواست به فوریت نسبت به رسیدگی به 
وضعیت ش�هرها و روستاهایی که به دلیل بارش سنگین برف و باران دچار گرفتاری 

شده اند، اقدامات لازم حمایتی را انجام دهد.
به گزارش ایرنا، احمد وحیدی در دس��توری از محمدصادق معتمدیان اس��تاندار آذربایجان 
غربی خواست به فوریت نسبت به بازگشایی جاده ها و راه های مواصلاتی شهرستان و روستاهای 
استان که در روزهای اخیر به سبب بارش های گسترده برف و باران مسدود شده بود، رسیدگی 
کند. وزیر کش��ور همچنین بر ضرورت امداد رس��انی های فوری به خانواده هایی که با برودت 
هوا امکان دسترس��ی به ش��هر برای تامین مایحتاج و نیازهای عمومی شان را ندارند، تاکید و 
از مدیران اس��تانی خواس��ت با بسیج امکانات و ظرفیت های اس��تانی با تمام توان به حمایت 
از روس��تاها و س��اکنین گرفتار در برف و یخبندان همت گمارند. وحیدی از سایر استانداران 
اس��تان های شمالی هم خواس��ت با توجه به احتمال تداوم سامانه بارشی، آمادگی های لازم را 

برای کنترل شرایط و تقویت روند خدمات رسانی داشته باشند.

سفیر ایران در چین:

اجرایی کردن برنامه ۲۵ ساله از دستاوردهای مهم 
سفر امیرعبداللهیان بود

سفیر جمهوری اسلامی ایران در چین در توئیتی نوشت: اجرایی کردن برنامه ۲۵ 
ساله از دستاوردهای مهم سفر وزیر امور خارجه به چین بود.

به گزارش خبرنگار سیاس��ت خارجی ایرنا، محمد کشاورزاده سفیر جمهوری اسلامی ایران در 
چین، درباره سفر وزیر امور خارجه کشورمان به چین در توئیتی در حساب شخصی خود نوشت: 
 وزیرامورخارجه کشورمان، صبح امروز شنبه،  چین را به مقصد  ایران ترک کرد. اجرایی کردن برنامه 
۲۵ س��اله از دستاوردهای مهم این س��فر بود که هیئت ایرانی متشکل از مقامات عالی سیاسی، 
اقتصادی،  نفتی و بانکی مذاکرات بس��یار خوبی داشتند.  وی افزود: روابط دو کشور اکنون: از پی 
افکندم کاخی بلند که از باد و باران نیابد گزند. وزیر امور خارجه کشورمان که به دعوت رسمی وانگ 
یی وزیر خارجه چین در صدر هیات بلند پایه سیاسی و اقتصادی عازم چین شده بود، در روز جمعه 
با همتای چینی خود، آخرین وضعیت برنامه همکاری های ۲۵ ساله دو کشور را مورد بررسی قرار 
داد.  حسین امیرعبداللهیان در پایان دیدارهای تفصیلی خود با وزیر خارجه چین گفت: در این سفر 
توافق کردیم که دو طرف شروع اجرایی و عملیاتی شدن توافق همکاری های راهبردی و بلندمدت 
جامع ۲۵ ساله دو کشور را اعلام کنیم. وزیر امور خارجه تصریح کرد: ما همزمان با گفت وگوها در 
چین، مقدماتی را فراهم کرده بودیم که بتوانیم امروز را روز شروع اجرای توافق جامع همکاری های 

راهبردی دو کشور اعلام کنیم.

رئیس شورای راهبردی روابط خارجی:

بدون دیپلماسی اقتصادی منافع کشور به درستی 
تامین نمی شود

رئیس شورای راهبردی روابط خارجی گفت: در دیپلماسی اقتصادی تا امروز شاهد 
هماهنگی در کش�ور نبودیم؛ اگر این هماهنگی و دیپلماسی اقتصادی وجود نداشته 

باشد، منافع کشور به درستی تامین نمی شود. 
به گزارش خبرنگار سیاس��ت خارجی ایرنا، س��ید کمال خرازی در مراس��م رونمایی از اثر 
مشترک دانشگاه امام صادق علیه السلام و شورای راهبردی روابط خارجی با عنوان »دیپلماسی 
اقتصادی؛ روندها و چشم انداز منطقه ای و جهانی« گفت: دیپلماسی اقتصادی طبیعتا یکی از 
ارکان دیپلماس��ی کشور است و همه کشورها در حوزه دیپلماسی اقتصادی گام های بزرگی را 
برمی دارند؛ زیرا پیش��رفت صنعتی و فناوری کشورها منوط به صادرات تولیدات و محصولات 
کشور است.  رئیس شورای راهبردی روابط خارجی اضافه کرد: دیپلماسی اقتصادی به منظور 
ایجاد ارتباط با مراکز علمی و بازارهایی که در کشورهای دیگر وجود دارد، است تا چرخ اقتصاد 

کشور به درستی بچرخد.
وی ب��ا اش��اره به نق��ش وزارت امور خارجه در دیپلماس��ی اقتصادی، تصری��ح کرد: وزارت 
امورخارج��ه نقش و مس��ئولیت بس��یار مهمی دارد ت��ا بتواند زمینه این اقدام��ات را فراهم و 
زمینه های ارائه محصولات ایران را در بازارهای جهانی ایجاد کند و در قبال این، بهره سیاسی 

همکاری های اقتصادی را برای کشور تضمین کند.
خرازی اظهار داشت: در این زمینه تاکنون، شاهد هماهنگی در کشور نبودیم؛ به طوری که 
دس��تگاه های صنعتی و اقتصادی ما بدون اینکه وزارت امور خارجه را در جریان جزئیات قرار 

دهند، قراردادهای خود را اجرایی می کردند.
وی گفت: دیپلماسی اقتصادی هم می تواند به دستگاه ها برای اخذ قراردادها و هم به رهبران 
سیاسی برای امضای آن کمک کند، لذا این هماهنگی و دیپلماسی اقتصادی تا به امروز وجود 

نداشته باشد و منافع کشور به درستی تامین نمی شود. 

درباره مس�ایل  اطلاع رس�انی  رییس جمهور، 
مربوط به کرونا را منحصر به س�خنگوی س�تاد 
مل�ی مقابل�ه ب�ا کرونا دانس�ت و متذکر ش�د: 
کس�ی نباید به عنوان عضو ستاد و یا متخصص 
در رس�انه ملی با طرح نظرات ش�خصی موجب 

تشویش در جامعه شود.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی رییس جمهوری، 
آیت الله س��ید ابراهیم رئیس��ی در جلس��ه ستاد ملی 
مقابله با کرونا با اشاره به موضوع درخواست برگزاری 
مس��ابقات ورزشی و برپایی نمایش��گاه ها، تاکید کرد: 
مس��ابقات ورزشی و برپایی نمایشگاه ها باید با رعایت 
دقیق و جدی ش��یوه نامه های بهداش��تی و با حضور 
مح��دود علاقه مندان هم��راه باش��د و در این زمینه 
وزارتخانه های مس��ئول موظفند با هم��کاری وزارت 
بهداش��ت، درمان و آموزش پزشکی تدابیر لازم را به 

کار گیرند.
ریی��س جمهور ب��ا تاکید بر اهمی��ت رعایت اصول 

بهداش��تی در حمل و نقل عموم��ی گفت: صیانت از 
سلامتی مردم در حمل و نقل عمومی به ویژه در مترو 
و هواپیم��ا اهمیت مضاعف��ی دارد و برنامه ریزی های 
دس��تگاه های متولی در این زمینه طوری باش��د که 
م��ردم آس��یب نبینند. آیت الله رئیس��ی ب��ا قدردانی 
از همراه��ی م��ردم و تلاش همه دس��ت  ان��درکاران 
خصوصا بخش بهداشت و درمان گفت: حفظ و بهبود 
هرچه بیش��تر ش��رایط موجود نیازمن��د رعایت همه 
شیوه نامه های بهداشتی در کنار نظارت دقیق توسط 

دستگاه های مربوطه است.
رییس ستاد ملی مقابله با کرونا همچنین بر ضرورت 
اطلاع رس��انی به موقع به م��ردم در این زمینه تاکید 
کرد و گفت: اطلاع رس��انی در زمینه مس��ایل مربوط 
به کرونا فقط از طریق س��خنگوی س��تاد ملی مقابله 
با کرونا باید انجام ش��ود و کسی نباید به عنوان عضو 
ستاد ملی و یا متخصص در رسانه ملی با طرح نظرات 

شخصی، موجب تشویش در جامعه شود.

 اعضای ستاد کرونا و متخصصان با طرح نظرات شخصی جامعه را ملتهب نکنند
رییس جمهور:

چنانچه هم�گان م�ی دانند از قدی�م الایام 
بهتری�ن و باکیفیت ترین کفش ایران در تبریز 
تولی�د می گردد به نح�وی که مُدل کفش های 
تولید شده در تبریز در کل کشور زبان زد خاص 
و عام اس�ت اما این روزه�ا اوضاع و احوال این 

صنعت پریشان می باشد!
تولیدکنندگان کفش تبریز معتقدند که مشکلات 
پروانه بهره برداری صنعت کفش، نیازی به استعلام از 
محیط زیست، شهرداری و سایر ارگانها نداشته و هر 
کس در هر مکانی که بخواهد می تواند اقدام به اخذ 

پروانه و تولید کفش نماید که تعجب آور است!
افزای��ش بی رویه قیمت مواد اولی��ه و نبود برنامه 
حمایتی برای فعالان صنع��ت کفش تبریز، موجب 
افزایش قیمت تمام ش��ده کف��ش و کاهش تقاضا و 

تولید شده است!
کفش ه��ای چرمی و دس��ت دوز ی��ا کفش های 
صنعت��ی تبریز ش��هرت جهانی دارند ک��ه یک روز، 
واردات و قاچ��اق کفش ه��ای چینی، پای در کفش 
تبری��ز کردند و آن را از رون��ق انداختند و اینک نیز 
گرانی و سوءمدیریت در برنامه ریزی ها ریگ در این 

کفش کهن می اندازند.
اما هرچه هست با توجه به اهمیت و جایگاه صنعت 
کفش تبریز، برنامه ریزی، حمایت و نظارت بر تولید 
و عرضه کفش ضروری به نظر می رس��د که علیرغم 
هش��دارهای لازم در س��الهای اخیر بازهم به ورطه 

فراموشی سپرده شده است!
   با مدرن شدن صنعت کفش بازهم صدای 

چکش از بازار بزرگ تبریز به گوش می رسد
آغاز فعالیت صنعت کفش در تبریز و آذربایجان  به 
سال ۱۳۰۸ بازمی گردد؛ در دوره قاجار بازارهای شهر 
تبریز به عنوان بزرگترین بازارهای جهان خودنمایی 
می کرد، صنعت کفش به واس��طه وجود کارگاه های 
سنتی تولید چرم در تبریز پا گرفت به گونه ای که در 
اواخر دوره قاجار نخستین کارخانه های چرم در تبریز 
و به پشتوانه آن بزرگترین کارخانه چرم ایران در سال 
۱۳۱۰ هجری در تبریز تاسیس و شروع به کار کرد.

در دهه های اخی��ر صنعت کفش در تبریز همگام 
با تحولات در جوامع صنعتی و س��وق دادن به سوی 
ماش��ینی شدن و استفاده از مواد مصنوعی به عنوان 
ی��ک ضرورت وارد میدان اس��تفاده از فناوری جدید 
برای تولید کفش شده است به طوری که حدود ۶۰ 

درصد کفش ایران در تبریز تولید می  شود.  
کفش و چرم تبریز از پیش��ینیه ای غنی و آوازه ای 
بلند برخوردار است و در حال حاضر تولیدکنندگان 

بنامی در ش��هر تبریز اقدام به تولید کفش های تمام 
چرم می کنند که ن��ام و آوازه ای جهانی برای خود و 
تبریز به ارمغان آورده اند لذا به جرأت می توان مدعی 
شد که چرم و کفش تبریز، برندی آشنا برای بسیاری 
از جهانیان اس��ت، نقطه ق��وت کفش تبریز توجه به 
کیفیت ممتاز آن است چرا که پیشکسوتان این عرصه 
معتقدند کیفیت حرف اول را در تولید محصولات مان 
دارد، شهر تبریز به دلیل قدمت صنعت پوست و چرم 
به ویژه در یکصد س��ال اخیر، مه��د این صنعت در 

کشور به شمار می آید.  
حدود ۵۰ س��ال اس��ت که کفش��دوزی کم کم از 
حالت سنتی خارج و به ماشینی شدن قدم گذاشته 
است ولی هنوز افراد زیادی در ایران و خارج از کشور 
هستندکه علاقمند به خرید و استفاده از کفش های 

دست دوز هنرمندان تبریزی هستند.  
با گذشت س��ال ها و مدرن ش��دن صنعت کفش 
همین ط��ور که در بازار ب��زرگ تبریز قدم می زنید، 
در گوش��ه و کن��ار بازار صدای چک��ش و هنرنمایی 
صنعتگران کفش دست دوز به گوش می رسد و این 
صداهای گوشنواز، لذت تولید کفش باهویت تبریز را 

متداعی می سازد.
  ع�دم وجود ش�یوه های مدرن و مس�تقل 
بازاریابی بلای جان صنعت کفش تبریز ش�ده 

است
رئیس اتحادیه کفاشان تبریز گفت: در حال حاضر 
صنعت کفش با مشکل عدم وجود نقدینگی و کمبود 
س��رمایه در گردش، فرس��وده بودن و به  روز نبودن 
ماش��ین آلات صنعت کفش، عدم وج��ود مواد اولیه 
مرغوب داخلی و پایین بودن دانش تولید مواد اولیه و 
نبود شرکت های بازرگانی تامین مواد اولیه، بالا بودن 
نرخ بهره تسهیلات اعطایی به صنعت کفش، پراکنده 
بودن در س��طح شهر و عدم امکان توسعه واحدهای 
کف��ش و عدم وجود ش��هرک های تخصصی صنعت 
کفش، نبود تکنولوژیست در طراحی و به روز نبودن 
بخ��ش طراحی و عدم وج��ود واحدهای تحقیقات و 
توس��عه، پایی��ن بودن س��طح دانش و ع��دم وجود 
هنرس��تان و مراکز فنی و حرفه ای و دانش��گاه فعال 
صنعت کفش، روند رو به افول نظام استاد شاگردی 
و ع��دم تمایل جوانان تحصیل کرده به اش��تغال در 

صنعت کفش مواجه است.
علیرضا جباریان نبود شرکت های صادراتی مستقل 
و عدم وجود ش��یوه های م��درن بازاریابی و تجارت 
از قبیل گش��ایش اعتباری و تج��ارت الکترونیکی و 
عدم وجود مشوق های صادراتی، نبود و عدم توسعه 

فروش��گاه های زنجی��ره ای، مالی��ات ارزش افزوده و 
افزایش مالیات بر درآمد که به طور سالانه در حالی که 
وضعیت فروش در حال پایین بودن است، عدم وجود 
زیرساخت های لازم برای تولید محصول مشترک با 
همکاری برندهای معتبر خارجی و نداشتن استاندارد 
مدون برای تولید کفش را از دیگر مشکلات صنعت 

کفش مطرح کرد. 
وی ب��ه راهکارها و پیش��نهادات مربوطه در رابطه 
با رونق تولید صنعت کف��ش پرداخت و اضافه کرد: 
تامی��ن س��رمایه در گ��ردش واحده��ای تولیدی با 
کارم��زد تک رقمی، اعتبار یاران��ه ای برای صنعت با 
بازپرداخت طولانی مدت برای بازس��ازی و نوسازی 
ماشین آلات از طریق بانک ها با سود پایین و ضمانت 
خود ماشین آلات خریداری شده، راه اندازی هنرستان 
تخصصی کفش با مرکزیت ش��هر تبری��ز، راه اندازی 

رشته کفش و رشته های مرتبط در مقطع کاردانی و 
کارشناسی، پیگیری مسئولان استانی و کشوری برای 
اجرای تفاهم نامه منعقد شده با سازمان"یونیدو" برای 
ایجاد مرکز تحقیقات و توسعه صنعت کفش تبریز و 
ایج��اد ش��هرک های تخصصی کفش تبری��ز و زون 
نمایش��گاهی و کارگاهی در داخل شهرک تبریز ۴، 
گنجاندن تعرفه های ترجیحی با کشورهای همسایه 
و کش��ورهای هدف صادراتی و اعطای تسهیلات به 
ایجاد ش��بکه های فروش در داخل و خارج از کشور 
می تواند صنعت کفش را هر چه بیشتر رونق بخشد.

  صنعت دست دوزی کاهش یافته و بیشتر 
به سمت ماشینی شدن پیش می رود!

رئیس خانه کارگر تبریز حمایت از کارگر ایرانی و 
تولیدات داخلی را س��رلوحه برنامه های خانه کارگر 
تبریز دانس��ت و گفت: مخالف شدید واردات کفش 

های خارجی هستیم زیرا خرید کالاهای خارجی از 
جمله کفش، به بیمار شدن کارگران و تولید کنندگان 

داخلی منجر می گردد!
کریم ص��ادق زاده تبریزی با بیان این که در چند 
س��ال اخیر، خانه کارگر تبریز رتبه اول کش��وری را 
کس��ب کرده اس��ت افزود: خانه کارگر از س��ه اصل 
کارگاه، صاحب سرمایه و کارگر حمایت همه جانبه 
می کند و بنا داریم کارگاه و صاحب سرمایه به طور 
ج��د مورد حمایت قرار بگیرن��د زیرا تا این دو مقوله 

نباشند کارگر نمی تواند مشغول به کار باشد.
وی با اشاره به اینکه در حال حاضر در شهرک های 
صنعتی تنش در کم ترین میزان خود قرار دارد اضافه 
کرد: اگر هم تنش��ی می بینم در س��ایه بی اعتنایی 
برخی کارفرمایان اس��ت زیرا تنها مش��کل کارگران 
تبریز، میزان پایین بودن حقوق برخی از آنان و عدم 
توازن بین دریافتی های برخی کارگران تبریز و سایر 

شهرها از جمله تهران است .
ص��ادق زاده تاکید کرد: ۴۰ درصد کفش ایران در 
تبریز تولید می شود که رقم بزرگی است؛ آن چیزی 
که برای ما مهم است کفش چرم تبریز دارای پیشینه 
بزرگی است اما اکنون کفش تبریز برندی آشنا برای 
کل ایران ش��ده و مهم ترین اصل آن کیفیت بالای 

کفش های جرم تبریز است.
رئی��س خانه کارگر تبریز با بی��ان این که صنعت 
دس��ت دوزی در تبریز کم تر شده و بیشتر به سمت 
ماشینی شدن پیش می رود افزود: ولی باز در گوشه 
و کنار بازار بزرگ تبریز ش��اهد دس��ت دوزی کفش 
هس��تیم لذا اگر امروزه در گوشه و کنار بازار صدای 
چکش و هنرنمایی کفش دوران به گوش ما می رسد 
باعث خوشحالی ما می شود و امیدواریم این صنعت 

بیشتر از این رونق پیدا کند.
صادق زاده اظهار داشت: در حال حاضر در کلانشهر 
تبریز تعداد ۲۷۸۰ واحد صنعت کفش دارای پروانه 
کس��ب فعالیت است و ۶۰ هزار نفر به طور مستقیم 
در این صنعت فعالیت می کنند و لازم است کارگران 
ای��ن صنعت از نظر امکان��ات رفاهی مورد توجه قرار 
بگیرند و خانه کارگر تبریز آماده ارائه هرگونه خدمات 

به کارگران عزیز این صنعت می باشد.
  کفش تبریز می تواند شانه به شانه بازارهای 

خارجی رقابت کرده و موجب ارزآروی شود
یک تولیدکننده کف��ش در تبریز گفت: کمبود و 
گرانی مواد اولیه،  نوس��انات ن��رخ ارز،  عدم نظارت بر 
تولی��د و توزی��ع کنندگان مواد اولی��ه و همین طور 
بوروکراس��ی اداری از جمله سازمان مالیاتی، تامین 

اجتماعی، بانک،  گمرک، تجمیع این مشکلات باعث 
سردرگمی و بی انگیزه شدن تولیدکننده می شود.

مجید حلاجی افزود: متاس��فانه باید هر روز با این 
مشکلات دسته و پنجه نرم کنیم و عملاً بیشتر انرژی 

ما صرف پیدا کردن راه حل می شود.
وی با اش��اره به اینکه سالانه حدود ۷۰ هزار جفت 
کفش تولید می ش��ود ادامه داد: اگر همتی با وجود 
مش��کلات پی��ش روی تولیدکنندگان باش��د قادر 
خواهیم بود تا ۳ برابر این میزان در س��ال نیز تولید 
داش��ته باش��یم. حلاجی اضافه کرد: متاسفانه بروز 
چنین مشکلاتی باعث شده تا همین تعداد تولید نیز 
با مش��کل انجام شود چرا که مشکلات موجود باعث 
شده بس��یاری از همکاران تولیدکننده، کارگاه های 

خود را تعطیل نمایند.
وی با طرح این س��وال که چرا باید سازمان تامین 
اجتماعی برای نیروی کار بالای ۵ نفر هزینه بیشتری 
دریاف��ت کند تاکی��د کرد: آیا نام ای��ن کار، حمایت 
است؟ اگر قرار باشد اشتغال آفرینی کنیم معضل نرخ 
بیمه عملًا مانع کار خواهد ش��د در حالی اس��ت که 

شعار امسال مانع زدایی عنوان شده است.
حلاجی یادآور شد: با این مشکلات هیچ انگیزه ای 
برای تولیدکننده باقی نمی ماند، هزینه های سرسام 
آور تولید در کنار هزینه های جاری نسبت به هزینه 
های بلوکه ش��ده در کارخانه و دس��تگاه ها به هیچ 
عنوان قابل قیاس و توجیه نیست؛  اگر این مشکلات 
وجود نداشت به جرات می توان گفت کفش تبریز با 
تنوع و کیفیت خوب می تواند شانه به شانه بازارهای 
خارجی رقابت کرده و باعث ارزآروی برای کشور شود 
که متاس��فانه این چنین نیس��ت حتی در ایام کرونا 
نیز طبق وعده های داده ش��ده از س��وی مسئولان 

هیچگونه حمایتی از تولید انجام نشده است.

ریگ درکفش تبریز
»عصرآزادی« از افزایش قیمت تمام شده تولیدات 

صنعت کفش تبریز گزارش می دهد؛

عصرآزادی/ شهرام صادق زاده 

یک تولیدکننده کفش 
در تبریز:

هزینه های سرسام 
آور تولید کفش در 

کنار هزینه های جاری 
نسبت به هزینه 

های بلوکه شده در 
کارخانه به هیچ عنوان 

قابل توجیه نیست!
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